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Kulturnämnden PROTOKOLL Nr 7/2022 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 27 september 2022. Kl. 15:30-15:50 
   

 Plats Stora kollegiesalen, Stockholms stadshus 
   

 Justerat 2022-10-04 

  

Omedelbart justerade paragrafer 

Justerat           2022-09-27 

 

 

Jonas Naddebo                                         Torun Boucher   

  

Närvarande 
 

   

Beslutande ledamöter 
 

   
 

 Jonas Naddebo (C) Ordförande 

Torun Boucher (V) Vice ordförande 

Kristina Lutz (M)        

Rasmus Jonlund (L) 

Emilia Bjuggren (S)        

Margareta Stavling (S) 

Stian Armstad (S) 

 
Tjänstgörande ersättare 

 

Hanna Werner (M) För Charlotte Helmersson (M)   

Oscar Sameland (M) För Lisa Degerman (M) 

Marie Grundström (MP) För Vakant (MP) 

Rodrigo Arce Oliver (V) För Aida Amoli (V) 

Ersättare  

Hanna Werner (M) 

Oscar Sameland (M)  

Marie Grundström (MP) 

Ida Bengtzon (V) 

Rodrigo Arce Oliver (V) 
 

  

 
Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Lennart Ploom, stadsarkivarie, Susanna Uppling 

Kulturförvaltningen: Maria Jansén, förvaltningschef, Fredrik Linder, Anne 

Lund, Mårten Castenfors, Daniel Forsman, Rebecka Ioannidis Lindberg, 

David Jonsson, Patrik Liljegren, Lena Nilsson, Roger Ticoalu, Jelena 

Veljkovic, Maria Sundström (DIK) och nämndsekreterare Kajsa Rydergård 
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§ 1 
Justering av dagens protokoll 
Kulturnämnden utser vice ordförande Torun Boucher (V) att 

tillsammans med Jonas Naddebo (C) justera dagens protokoll. 

§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
Kulturnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 

6/2022 från nämndens sammanträde den 23 augusti, som justerats 

den 31 augusti. 

§ 3 
Anmälningsärenden 
Dnr 1.1/32/2022 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar att lägga anmälan till handlingarna. 

Anmälan görs av: 

a) Handlingar inkomna till kulturnämnden 2022-08-09 – 

2022-09-16 (inga handlingar att redovisa) 

b) Protokoll Rådet för funktionshinderfrågor 2022-09-20  

c) Protokoll arkivutskottet 2022-09-21 

d) Protokoll Stockholms konstråd nr 3/2022 2022-06-02 

e) Protokoll Kulturförvaltningens förvaltningsgrupp 2022-

09-19 

f) Protokoll Stadsarkivets förvaltningsgrupp 2022-09-19 

g) Delegationsbeslut fattade vid kulturförvaltningen 

h) Delegationsbeslut fattade vid Stadsarkivet 

i) Kontorsyttrande som svar på remiss av Samråd om ny 

tunnelbana till Älvsjö (KS 2022/714), dnr 4.1/1760/2022 

j) Anmälan av fastighetsnämndens beslut 2022-078-23 § 2, 

Hyresgästanpassning av Superellipsen, Skansen 22. 

Genomförandebeslut 
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§4 
Tertialrapport 2 2022 för Kulturförvaltningen 
Dnr 1.1/1793/2022 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

1. Nämnden godkänner och överlämnar tertialrapport 2 med 

bilagor till kommunstyrelsen 

2. Nämnden anmäler omslutningsförändringar om 

sammanlagt 7,6 mnkr 

3. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 

budgetjustering om 13,6 mnkr från central medelsreserv 3 

för pandemirelaterade budgetavvikelser 

4. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 

budgetjustering om 0,7 mnkr för att finansiera stöd 

till Maria-Högalids Föreningsråd 

5. Ärendet justeras omedelbart 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2022-09-16 

Sammanfattning 

Enligt stadsledningskontorets anvisningar ska kulturförvaltningen 

upprätta tertialrapport 2 med fokus på avvikelserapportering samt 

eventuella åtgärder för att ha en ekonomi i balans och uppnå 

kommunfullmäktiges och kulturnämndens mål. Ärendet har 

handlagts av administrativa staben i samarbete med 

verksamhetsavdelningarna. Ärendet behandlas i 

förvaltningsgruppen den 19 september. 

2022 har inneburit en återstart för Stockholms kulturliv. 

Besöksantal och antalet deltagare ökar successivt. Samtidigt syns 

fortsatt en viss tvekan hos publiken att återvända, vilket påverkar 

både det fria kulturlivet och stadens egna verksamheter. 

Kulturförvaltningen har under perioden genomfört ett flertal 

insatser för att underlätta återstarten. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordförande Jonas Naddebo (C) finner att nämnden beslutar enligt 

förslag från kulturförvaltningen. 
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§5 
Tertialrapport 2 2022 för Stadsarkivet 
SSA 2022/5576 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från Stadsarkivet: 

1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till tertialrapport 

2 2022 och överlämnar rapporten till kommunstyrelsen 

2. Nämnden begär omslutningsförändringar om 2,0 mnkr till 

kommunstyrelsen för minskade intäkter och kostnader 

3. Ärendet justeras omedelbart 

Handlingar i ärendet 

Stadsarkivets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 2022-09-16 

Sammanfattning 

Stadsarkivet bidrar i hög grad till uppfyllelse av 

kommunfullmäktiges inriktningsmål och mål för 

verksamhetsområdet. 

Jämlik tillgång till offentlig information är en förutsättning för 

stockholmarnas möjligheter att agera, påverka och vara delaktiga 

i stadens utveckling. Stadsarkivet fortsätter att fokusera på digital 

transformation, samtidigt som den publika verksamheten på plats 

återupptagits. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordförande Jonas Naddebo (C) finner att nämnden beslutar enligt 

förslag från kulturförvaltningen. 
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§6 
Funktionshindersrådens arbetssätt och 
organisation (KS 2021/1716). Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 1.1/1787/2022 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen 

och Stadsarkivet: 

1. Kulturnämnden överlämnar förvaltningarnas tjänsteutlåtande 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens och Stadsarkivets gemensamma 

tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 2022-09-16 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige har gett stadsledningskontoret i uppdrag att 

utreda hur delaktighet och inflytande kan stärkas i stadens råd för 

funktionshinderfrågor. Resultatet av det uppdraget är den 

utredning som ligger till grund för det remitterade ärendet. 

Utifrån utredningens resultat föreslår kommunstyrelsen ett antal 

förändringar av funktionshindersrådens arbetssätt och 

organisation.  

Kulturförvaltningen och Stadsarkivet välkomnar en utredning av 

funktionshindersrådens arbetssätt och organisation, men hade 

önskat fler konkreta förslag som syftar till att ta till vara rådens 

kompetens på ett bättre sätt. Förvaltningarna ser fram emot att ta 

del av den vägledning som kommunstyrelsen ska ta fram. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordförande Jonas Naddebo (C) finner att nämnden beslutar enligt 

förslag från kulturförvaltningen. 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordförande Torun Boucher m.fl. 

(V) enligt följande: 

Vi tackar staden för en bra utredning och välkomnar förslag 

på ändringar av funktionshinderrådens instruktion och 

organisation. Det viktigaste är att de föreslagna 

förändringarna ökar rådens inflytande och 

påverkansmöjlighet i staden. Vi är positiva till att det 

tillkommer nya skrivningar i instruktionen som förtydligar 

vilken roll och funktion som funktionshinderråden har i 
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organisationen. Det är också bra att ledamöterna nu får 

möjlighet till ersättning för förlorad arbetsinkomst och vi 

hoppas att det kommer att förenkla rekryteringen till råden.  

Vi anser att det bör finnas medel till 

nomineringssamordningen som Funktionsrätt Stockholm 

föreslås ha ansvar för. Vi tror att det skulle underlätta för 

föreningen att bredda målgruppen och därigenom att få en 

ökad representation i rådens sammansättning, exempelvis 

ur ålders- och hemvistsynpunkt. En bred representation är 

viktig för att på bästa sätt tillvarata de olika infallsvinklar 

som finns inom funktionsrättsrörelsen.  

En central aspekt för att öka funktionshindersrådens 

delaktighet i beslut är att råden delges information i tid. Det 

behövs en tydlig plan för rådens arbetsgång och hur 

information, kunskap och erfarenheter ska delas. Vi ser att 

råden ibland får möjlighet att uttala sig om ärenden först 

efter att nämnder fattat beslut om dessa vilket är 

problematiskt. Staden måste se till att råden ges de rätta 

förutsättningarna att ha inflytande över ärenden och 

processer i ett tidigare skede så att det synkar med den 

politiska beslutsprocessen.  

Det är viktigt att det finns en tydlig plan för hur de nya 

arbetssätten ska implementeras så att rådens funktion blir 

likställd över staden och mellan nämnder. Vi hade gärna 

sett ett samordningsuppdrag på stadsövergripande nivå för 

att säkerställa att omorganisationen får ett bra utfall i hela 

organisationen. Det uppdraget skulle förslagsvis kunna ges 

till funktionshindersombudsmannen eller annan instans 

som bedöms lämplig. 

Särskilt uttalande lämnas av Emilia Bjuggren m.fl. (S) enligt 

följande: 

Det är bra att försök görs för att tydliggöra 

funktionshinderrådens roll och för att stärka rådens 

delaktighet. Uppdraget att se över rådens arbete togs redan 

år 2018 när kommunfullmäktige beslutade om Program för 

tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2018 -2023.  

I överlag är förslagen till förändringar bra. Men för att 

säkerställa att ändringarna leder till en ökad delaktighet och 

ett tydligare uppdrag behöver det framgå att en utvärdering 

ska göras efter en tid. Det är av stor vikt att målsättningen 

med förändringarna uppnås. Därför måste staden vara 

lyhörd för synpunkter som inkommer från ledamöter i 

råden och från funktionshindersorganisationer under resans 

gång. Det är även viktigt att positiva arbetssätt sprids 

mellan råden. 
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§7 
Upphandling av transporter av konst och 
museiföremål 
Dnr 2.6/1911/2022 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

1. Nämnden uppdrar åt kulturförvaltningen att upphandla 

ramavtal för transport av konst och museiföremål i enlighet 

med förvaltningens tjänsteutlåtande  

2. Nämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att godkänna 

upphandlingsdokumentet, genomföra upphandlingen, fatta 

tilldelningsbeslut samt teckna avtal med vinnande 

anbudsgivare  

3. Ärendet justeras omedelbart 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2022-09-16 

Sammanfattning 

Kulturförvaltningens avdelningar Liljevalchs och Museer och 

konst bedriver utställningsverksamhet och förvaltar 

museisamlingarna och stadens konstsamling. För inlån, utlån, 

magasinering och förvärv behöver förvaltningen transporter av 

konst och museiföremål såväl inom staden som inrikes och 

utrikes. Konst och museiföremål kräver särskild 

transporthantering, där varje transport har sina specifika 

förutsättningar. 

Kulturförvaltningen behöver upphandla de transporter av konst 

och museiföremål och därmed förknippade kompletterande 

tjänster som bäst motsvarar behoven i respektive situation. 

Eftersom tidigare ramavtal har löpt ut föreslår 

kulturförvaltningen att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

upphandla ramavtal för transporter av konst och museiföremål, 

och att nämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att godkänna 

upphandlingsdokumentet, genomföra upphandlingen, fatta 

tilldelningsbeslut samt teckna avtal med vinnande anbudsgivare. 

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordförande Jonas Naddebo (C) finner att nämnden beslutar enligt 

förslag från kulturförvaltningen. 
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§8 
Upphandling av sorteringsmaskiner för 
Stockholms stadsbibliotek 
Dnr 2.6/1995/2022 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

1. Kulturnämnden uppdrar åt kulturförvaltningen att genomföra 

en upphandling av återlämnings/sorteringsmaskiner i enlighet 

med förvaltningens tjänsteutlåtande   

2. Kulturnämnden uppdrar år kulturdirektören att besluta om 

förfrågningsunderlag, fatta tilldelningsbeslut och att teckna 

avtal med vald anbudsgivare 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2022-09-16 

Sammanfattning 

Sorteringsmaskiner finns installerade på flera av stadens bibliotek 

och är en självklar del av bibliotekets service. Under de 

kommande åren behöver Stockholms stadsbibliotek anskaffa flera 

sorteringsmaskiner, dels på grund av teknisk förslitning och dels 

för verksamhetsutveckling. Eftersom det nuvarande avtalet med 

Lyngsoe Systems A/S har gått ut behöver Stockholms 

stadsbibliotek upphandla ett nytt avtal för sorteringsmaskiner. 

Förvaltningen föreslår att kulturnämnden ger förvaltningen i 

uppdrag att upphandla sorteringsmaskiner. Förvaltningen föreslår 

att upphandlingen genomförs i form av ett förhandlat förfarande 

med föregående annonsering enligt 6 kap. 5§ Lagen om offentlig 

upphandling (LOU). I upphandlingen avser förvaltningen även att 

undersöka förutsättningarna för att teckna avtal i form av en 

tjänst.  

Förvaltningen föreslår att kulturnämnden delegerar godkännandet 

av förfrågningsunderlaget, fatta tilldelningsbeslut samt tecknande 

av avtal med vald anbudsgivare till kulturdirektören.  

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordförande Jonas Naddebo (C) finner att nämnden beslutar enligt 

förslag från kulturförvaltningen. 
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§9 
Nya referenspersoner för bedömning av stöd till 
studieförbund och lokalförvaltande organisationer 
Dnr 6.1/2016/2022 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

1. Kulturnämnden utser Mikael Sandberg, Elisabet Andersson 

och Mohamed Said och till referenspersoner för bedömning 

av stöd till studieförbund och Polki Nordström till 

referensperson för bedömning av stöd lokalförvaltande 

organisationer. Uppdraget gäller fr.o.m. september 2022 

t.o.m. augusti 2023, med möjlighet till förlängning år 2024, i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2022-09-16 

Sammanfattning 

Beredningen av stöd till studieförbund och lokalförvaltande 

organisationer innefattar bedömningar från referenspersoner. 

Syftet med referenspersoner är att förstärka förvaltningens 

samlade bedömning av inkomna ansökningar. 

Referenspersonerna har en rådgivande roll och kan nomineras av 

allmänheten.  

Kulturförvaltningen föreslår att Mikael Sandberg, Elisabet 

Andersson och Mohamed Said utses till referenspersoner för 

stödet till studieförbunden och att Polki Nordström utses som 

referensperson för stödet till lokalförvaltande organisationer.  

Nämndens behandling av ärendet 

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

Beslutsgång 

Ordförande Jonas Naddebo (C) finner att nämnden beslutar enligt 

förslag från kulturförvaltningen. 

§ 10 
Information och övriga frågor 

- Maria Jansén informerade om att förvaltningen kommer 

att bjuda nämnden på en avslutningsmiddag på 

Stadsmuseet i samband med årets sista sammanträde den 

6 december. 

- Jelena Veljkovic berättade om bokningsläget på 

Kulturskolans kurser efter att Kulturskolan bytt 

verksamhetssystem. Det är en liten ökning av antalet 

bokade platser jämfört med föregående år. Samtidigt har 
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det kommit in något fler synpunkter genom Kulturskolans 

Tyck Till-funktion i kategorin teknik. Kulturskolan har 

dialog med leverantören om att förbättra 

filtreringsfunktionerna för att underlätta för användarna. 

- Anne Lund, enhetschef för kulturstödsenheten, berättade 

om stadens arbete med ett ukrainskt kulturcentrum. 

Kulturförvaltningen arbetar med att ta fram ett 

beslutsunderlag inför oktobernämnden. 

- Vice ordförande Torun Boucher (V) tackade ordförande 

för ett gott samarbete under den gångna mandatperioden. 

Ordförande Jonas Naddebo (C) tackade nämnden och 

särskilt vice ordförande Torun Boucher för en spännande 

tid som kulturnämndens ordförande. 

 

Vid protokollet, 

Kajsa Rydergård 
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